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Mint minden évben, idén is 

nagyon vártak téged az egész 

iskolában a gyerekek. Hogy 

miért?

Azért, mert átfested a fák 

leveleit színesre. Ezek 

késõbb leesnek, és hatal-

mas kupacokat alkotnak. 

Nagyon jó dolog ám 

beleugrani, feldobni a 

levegõbe, vagy csak 

egyszerûen rálépni és 

hallani, ahogy ropog! A 

kisgyermekek ezért sze-

retik ezt az évszakot. 

Az õszi szünetben 

rengeteg dolgot lehet csi-

nálni. Ekkor van minden-

szentek és halottak napja. 

A család végre eltölthet 

egy kis idõt együtt, félre-

téve a hétköznapi rohanást. 

Sokan ellátogatnak ilyenkor 

a nagyszüleikhez, vagy a 

messzebb lakó rokonokhoz. Az 

õszi szünet arra jó, hogy ki-

pihenjük, és jól érezzük magunkat.

Remélem, neked is jól telt ez a hét szabadság!

Te mit csináltál a szünetben?

Nagyon várom válaszodat!

Sok szeretettel: Julie

Kedves õszapó!
 Ha valaki sétálgat Budapest utcáin, sok mindenre fel kell készülnie. 

Még arra is, hogy meglát egy ház falából kiálló pendrive-ot. Az 

emberben elsõként ez a kérdés merül fel: Ez most direkt van itt, vagy 

csak valaki szórakozott???

Bármilyen hihetetlen is, direkt van. A város központjában néhány 

közismert helyen találkozhatunk ilyen, úgynevezett „üzenõfallal”. 

Ez a dolog nem magyar találmány, hanem amerikai. Az elsõ ilyen 

New York utcáin jelent meg.

 Ez egy program, melynek a lényege, hogy ezekre a digitális 

adathordozókra mûvészek mindenféle fájlokat telepítettek rá 

(például: videókat, képeket, verseket). Te pedig, mint egyszerû járókelõ, letöltheted 

ezeket, vagy saját alkotásaidat is rárakhatod.  Lényegében egy offline fájlmegosztóként mûködik, vagy ha úgy 

tetszik, digitális graffitiként, aminek segítségével az emberek üzengethetnek egymásnak.

 Hogy mire jó ez? Talán arra, hogy az unatkozók elfoglalják magukat. Még azt is el tudom képzelni, hogy valaki 

hasznot húz belõle. Például egy mûvész így reklámozza magát, vagy valaki ezeken keresztül keres magának munkát. 

Ki tudja! 

Egyszerûen kezelhetõ, csak odamész, rádugod a laptopod, és már (szinte) kész is van. Használata viszont nem 

veszélytelen, hiszen mindig vannak olyan „jóakaró” emberek, akik vírust töltenek fel rá. Ezzel érdemes vigyázni! 

Mindenkinek más a véleménye arról, hogy ez számunkra hasznos, vagy nem. Szerintem attól függ, mire 

használják. Akár még hasznos is lehet. Ezt mindenki maga döntse el!!!

Julie

...köszönöm azok bizalmát, akik az idei tanévben 

is elõfizettek iskolaújságunkra. Összesen 72 

példányt rendeltek az érdeklõdõk, ami a 182-es 

tanulói létszámhoz viszonyítva jónak mondható.

Remélem, hogy azok, akik kíváncsiak az iskolai 

eseményekre idén sem csalódnak bennünk!

Külön köszönetünket fejezzük ki igazgató Úr-

nak, amiért az októberi és a decemberi szám 

színes elõ- és hátlappal jelenhet meg!

Kósa Tamás

segítõ tanár

A Padtárs szerkesztõi nevében...A Padtárs szerkesztõi nevében...

1956. október 23-án rengeteg ember gyûlt össze 

Budapesten a Petõfi szobornál, majd átvonultak 

Sztálin szobrához, melyet még aznap ledöntöttek, 

jelezve a kommunista diktatúra gyûlöletét. A 

forradalom évfordulójának alkalmából iskolánk 8. 

osztályosainak mûsorával idézhettük fel '56 forró 

õszének eseményeit.

November 13-án emlékeztünk meg iskolai szinten a 

magyar nyelv napjáról. A hatodik osztályosok 

elõadásából megtudhattuk, hogy 1844-ben ezen a 

napon nyilvánították hivatalos nyelvvé a magyart.

Fontos, hogy ápoljuk, védjük anyanyelvünket, hiszen 

nélküle nemzetünk elveszítené azokat a sajátos-

ságait, amikre büszkének kell lennünk.

Erdei Ferenc igazgató úr és Milan Nedeljkov, az 

erzsébetlaki iskola igazgatója november 19-én 

Együttmûködési szerzõdést írt alá a két iskola 

között. 

Töltsd ki az ábrát 0 és x jelekkel úgy, hogy sehol se 

legyen négy egyforma jel egymás mellett egy sorban, sem 

vízszintesen, sem függõlegesen, sem átlósan!

SUDOKU

1. o.

1 db

2. o.

4 db

3. o.

3 db

4. o.

16 db

5. o.

8 db

6. o.

8 db

7. o.

4 db

8. o.

17 db

felnõtt

11 db

Zalaegerszegen a Bolyai Matematika Csapat-

verseny megyei fordulóján vettek részt harmadik 

osztályos diákjaink október 12-én. Az Ábrahám 

Bíborka, Merekva Gusztáv, Merekva Máté, Szabó 

Gábor által alkotott csapat 3. helyezést ért el.

Felk.: Csikósné F. Mária

Iskolai hírek
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Sokszor merül fel a kérdés, hogy a nak megfelelõ, vagy kárt tehet a szel-

tévé nézése ártalmas vagy hasznos lemi fejlõdésükben. Persze az sem 

tevékenység. Sokan még a gondolatát mindegy, hogy az emberek mennyit 

is elvetik annak, hogy e káros szen- nézik a tévét. Ha egy-két órát, az nem 

vedélynek kitegyék gyermeküket. Pe- annyira ártalmas. De egész nap a tv 

dig az õ oldalukon kevesebben állnak, elõtt ülve károsodik a látás és elszívja 

mint a másikon. Hogy melyik a jó az energiát. Létrejön a „zombiság”, a-

oldal? Nézõpont és elhatározás nagy hatással van az emberek életé- mikor az ember nem képes otthagyni, 

kérdése. re. Jó, mert rengeteg hírrõl tudósít amit néz, és teljesen rabja lesz a 

A televízió megjelenése fontos elõ- mindenkit, és sok általunk gyakran képernyõnek.

relépést jelentett a telekommuniká- feltett, de ritkán megválaszolt kérdésre Ezek után mindenki maga döntse 

ciós eszközök között. Elõször fekete- kapunk választ. Viszont van rossz el, hogy számára káros, vagy hasznos 

fehér, majd késõbb színes képpel su- oldala is. Ha a gyerekek olyan adást dolog a tévét bámulni. Hahó! Te ma 

gározták az adók a mûsorokat, mely néznek, ami nem az õ korosztályuk- hány órát tévéztél?

Egy ötödikes tanulót, Gujgiczer Dánielt arról kérdeztem, 

hogyan érzi magát felsõ tagozatosként, mik a tapasztalatai két 

hónap után.

-Dani, hogy tetszik a felsõ?

-Nem nehéz, érthetõ, csak a tantárgyak egy 

kicsi nehezebbek.

-Melyik a kedvenc tantárgyad?

-A matematika, testnevelés, technika.

-Mivel töltöd a szabadidõdet?

-Focizok, sportolok, kártyákat gyûjtõk.

-Milyenek a tanárok?

-Szerintem kedvesek.

-Mit tanácsolsz a mostani negyedikeseknek?

-Mindent jól tanuljanak meg, mert szükségük lesz rá felsõben!  

ÁKÁS

A LEGO világszerte elterjedt építõjáték. A név 

csak egy rövidítés, dánul azt jelenti: Le Gott 

(Játsszatok jól!). Ma, napjainkban nem egy 

kollekció van, hanem több, pl. LEGO City, 

Technik és Star Wars. Ajánlom mindenkinek!

Ismerjétek meg a történetét! A film címe: A 

LEGO 80 éves! Születésnapi videó magyar 

szinkronnal (Youtube). Mindenkinek tudom 

ajánlani, mert én is szoktam legózni. 

ÁKÁS

Ebben az évben is nagyon vártuk dik helyezett Boleradszki József lett, aki szintén 

már a HALLOWEEN bulit. Igaz, hogy zombinak öltözött.

ez nem magyar ünnep, de ma már A verseny után több helyszínen, különbözõ 

nálunk is egyre több helyen ta- játékokon és programokon vehettünk részt. A 

lálkozunk vele. Eredetileg angolszász jósdában megjósolták a jövõnket, a sötét fo-

ünnep, ezzel köszöntik a telet, és az lyosón csak a jó idegzetûek mehettek végig, 

ijesztõ jelmezekkel elûzik a gonosz mert nagyon ijesztõ volt, sikere volt a kukacevõ 

szellemeket. versenynek és a sorversenynek is. Nekem 

A mi bulink jelmezversennyel kezdõdött. nagyon tetszett a rémtörténet mesélés, igazán 

A sok-sok ötletes félelmetes volt.

jelmez közül a zsû- Köszönjük a nyolcadikosoknak a rendezést, és 

rinek Bujtor Botond a szervezés lebonyolítását Enikõ néninek és 

vérfarkas jelmeze tanárainknak, akik lehetõvé tették, hogy jól 

tetszett a legjobban, érezzük magunkat!

másodikak lettek a Van egy évünk, hogy kigondoljuk, hogy a 

zombi testvérek: következõ HALLOWEEN bulira milyen ijesztõ 

Giber Martin és jelmezzel készüljünk.

Radó Rozi, harma- Rooo

A „zombiság”

A fajta: Német juhász
Szerintem ezt a kutyát mind ismeritek. Talán a világ legnépszerûbb kutyafajtája. Sokan szeretik, mert szép a 

megjelenése és termete a farkaséra hasonlít. Ezért is szokták farkaskutyának mondani. Gyakran nevezik el 

Rexnek (jelentése: király). A nagytestû kutya Németországból származik. Kedves, okos, játékos és nagyon 

hûséges. Gyakran használják vakvezetõ, nyomozó és rendõrkutyának. Szereti a családot, ahol lakik és nagyon 

kedveli a gyerekek társaságát.

Eredete: Mint már utaltam rá, 

Németországból származik. Eredeti 

neve: Deutscher Schäferhund. Ma-

gassága: a kanok 62,5 cm. szukák 

57,5 cm magasak. Testsúly: kanok 

50-60, szukák 35-45 kg. Színezete: 

leggyakoribb a fekete nyereg, 

vöröses test. De elõfordul fekete 

és ordas változatban is. Szõrze-

te: dús, félhosszú, de elõfordul a 

hosszú szõrû változat is.

Végül én azt ajánlanám, hogy 

ha egy megbízható, okos, hûséges 

és jól képezhetõ kutyát szeretné-

tek, akkor a német juhászkutya a 

legjobb.

Á.Rebi

Kölyökkora

Mancs németjuhász kanként látta 

meg a világot 11 testvérével együtt. 

Hat hónaposan vették észre, hogy 

az egyik lábát nem használja. Mint 

kiderült, diszpláziás volt, ami azt 

jelentette, hogy az egyik csont nem 

fejlõdött ki rendesen. Szerencsére 

olyan házi segítséget találtak ki, 

amivel nemsokára tudták szabályozni a 

betegségét.

Munkás évei:

Mancsot elõször az a teljesítménye tette 

híressé, amikor 1999-ben az izimiti (Törökország) 

földrengés után megmentett egy három éves kislányt a romok alól, 

aki már 82 órája bent volt. Ezen kívül még részt vett 2001-ben az 

indiai és salvadori földrengés utáni mentõakcióban. Mancs a kiváló 

kiképzésnek köszönhetõen tudta jelezni a víz alatti halottat, és azt 

is, hogy a romok alatt élõ vagy halott ember van. Ezeknek a 

mentõakcióknak, és még sok-sok más segítségnek köszönhette 

azt, hogy õt tartják szinte minden idõk egyik legjobb magyar 

mentõkutyájának.

Emlékére

2006 októberében hunyt el tüdõgyulladásban. Gazdája (Lehoczki 

László) a saját kertjében temette el. A sikeres mentõkutya 

emlékére szobrot állítottak a Szinva partján. A szobor állítása után 

a következõ egy hónapban naponta mentek gyászolni az emberek, 

és számtalan gyertyát gyújtottak.

Különlegességek

A szobrot Szanyi Borbála alkotta, tábláján a következõ szöveg 

áll:

„MANCS, a miskolciak híres életmentõ kutyája. 1996 óta  

a Spider mentõcsoport tagjaként  több száz emberéletet 

mentett meg a világ számos országában."

Fa, papír, fa, papír, s így tovább. Papír, de 

hova kerül, és hogyan készül? Ezek napjaink 

kérdései, ahogy a papírgyûjtés is. 

Szerencsére iskolánkban minden évben meg-

hirdeti a DÖK a papírgyûjtést. Ilyenkor az osz-

tályok rengeteg papírt, kartont szednek össze. 

Errõl a témáról beszélgettem Gelencsér Zoltán 

tanár úrral.

-A papírgyûjtés nem csak megéri az árát, de 

a gyerekeket is összekovácsolja, ahogy észre-

vettem. Most anyagilag is jól jár a szorgalmas 

osztály, mert a papír kilójáért 21 Ft-ot kap. Ez a 

papír nem megy kárba, hisz újrahasznosítva 

visszakerül a forgalomba, s nem vész el a 

környezetet szennyezve. 

Idén a legtöbbet a 3. osztály gyûjtötte.

~DóÓ~

Na, mutasd a papírod!

Mancs
-a magyar híresség-
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ÁKÁS
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ÁKÁS
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Radó Rozi, harma- Rooo

A „zombiság”
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Á.Rebi
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papír nem megy kárba, hisz újrahasznosítva 

visszakerül a forgalomba, s nem vész el a 

környezetet szennyezve. 
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Az ûr rejtélyes HaHa
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-Miért is szervezik ezt a bált? fordítunk vissza, vagy különbözõ rendezvényeken nyúj-

-A bál egy vacsorás-zenés est, mely a szülõk, nevelõk, tunk segítséget, ami ugyancsak a gyerekekrõl szól.

barátok jóvoltából elég szép számú résztvevõvel kerül -Mit, és hogyan terveznek?

megrendezésre. Természetesen hagyományt is õrzünk -Szerencsére anyagi helyzetünk nagyon jó, ehhez hoz-

iskolánkban-e rendezvénnyel. zájárult az elõzõ évi bál bevétele és a vasgyûjtés. A 

-Mi a célja? nevelõkkel és a szülõkkel közösen egyeztetve szeretnénk 

-A szórakozás, kikapcsolódás és a beszélgetések egy nagyobb volumenû beruházást véghezvinni. Konkré-

mellett nagyon fontos szerepe van az anyagi oldalának tan errõl késõbb tájékoztatunk mindenkit.

is, hiszen azért szervezzük, hogy minél több pénzt Köszönöm szépen a beszélgetést.

tudjunk összegyûjteni, melyet az iskola tanulóira Zsinkó Dániel

Az antianyag 

nem anyag, ha-

nem az ellentéte. A 

részecskék szintjén az 

eltérést az ellenkezõ elõjelû elektromos töltés jelenti. 

Az antianyag az ûrutazásban hatalmas elõrelépés, 

mert egy teáskanálnyi is kilométerekre röpít. De van 

egy hátránya, alig lehet tárolni, mert normális 

anyaggal érintkezve megsemmisül. 

Tudós

Már megint buszozás! Már megint korán kelés! Mire jó 

ez? November 9-én, pénteken a vonyarci és edericsi 

iskola 8. osztályosai közösen indultak útnak Zala-

egerszegre, a Pályaválasztási Tanácsadó rendezvényére.

Idén is megrendezték megyeszékhelyünkön a továbbtanulni 

vágyó diákoknak tartott tájékoztatót. Közel 50 középiskola 

állította fel standját, ahol érdekes bemutatókkal, kérdéseinkre 

válaszokkal, szórólapokkal, és kisebb ajándékokkal vártak 

minket. Osztályfõnökünktõl közel 3 órát kaptunk arra, hogy 

körülnézzünk és érdeklõdjünk. Eközben a csarnok végében álló 

színpadon különféle elõadásokkal szórakoztattak, például 

énekléssel, drámával, tánccal... Aki már végképp elfáradt, vagy 

nem találta a neki való iskolát, az beülhetett a Foglalkozási 

Információs Tanácsadóba, ahol érdekes teszteket tölthetett ki 

arról, hogy milyen az érdeklõdési köre, vagy milyen fajta 

iskolában érezné jól magát.

Szerintem mindenkinek nagy segítség lehet ez a rendezvény a 

továbbtanulás szempontjából. Köszönjük a lehetõséget!

Réka

Izgatott utas rohan a pályaudvar pénztárához:

-Kérek egy jegyet!

-Hová?

-Akárhová. Mindenütt van dolgom.

Izgatott nénike érkezik az állomásra:

-Tessék mán megmondani, rég elment a vonat?

-Alig egy perce.

-Hál' Istennek! Már azt hittem, nagyon elkések.

-Mit mondanak be a bibliai hangosbemondóba?

-Jónást várják a halban.

-Mi az, amit a disznók megállás nélkül esznek a 

vályúból?

-Szünetmentes táp. 

-Honnan lehet felismerni a falusi olaszt?

-Töri a nápolyit.

Merre tovább?Merre tovább?
Iskolánkban minden hét csütörtökén rendeztük 

meg az „iskola bajnokságot” a felsõs osztályok 

között. Ezek eredményei a következõk:

-5. o. : 7. o.: 0:11

-6. o. : 8. o.: 0:1

-5. o. : 8. o.: 0:6

-6. o. : 7. o.: 0:2

-5. o. : 6. o.: 0:9

- 7. o. : 8. o.: 0:0

Tavasszal folytatjuk…

1. helyezett 7. osztály 7 pont

2. helyezett 8. osztály 7 pont

3. helyezett 6. osztály 3 pont

4. helyezett 5. osztály 0 pont
(azonos pontszám esetén 

a gólkülönbség döntött)

SULIFOCI

Decemberi bál

Kedden a képzõmûvészeti foglalkozáson 

agyagoztunk. A felsõsök az iskola címerét és 

feliratát készítették el. A betûket elõre 

kisimított agyaglapra rajzolták rá, késsel 

körbevágták, és kézzel kiigazították. A 

foglalkozáson Vincze Lívia balatongyöröki 

keramikus segített az agyag formálásában, 

megmunkálásában. Livi néni az elkészült 

betûket györöki mûhelyében kiégeti és 

mázazza. 

Az alsósok állatfigurákat készítettek. A 

gyerekek kezébõl elefánt, macska, ló, kutya 

került ki. Kézzel alakították ki a formákat. A 

foglalkozáson én is részt vettem, szerintem 

nagyon jó volt. 

Kata

Trzebin Adina meséli el, milyen élményei vannak a nemrég 

megszervezett szigligeti várfutással kapcsolatban.

-Honnét jött az ötlet, hogy indulj a versenyen?

-Õszintén megvallva, saját magamtól biztos, hogy nem indultam 

volna, de Enikõ néni ajánlotta fel az osztályban, és gondoltam, 

miért is ne?! Mindenesetre csapatban futottam, egyedül nem 

próbáltam volna meg.

-Hányan voltatok egy csapatban?

-Négyen: Antolovics Adél, Szabó Csilla, Tönkõ Emese és én.

-Hány kilométert kellett lefutnotok?

-Összesen hatot, személyenként másfelet.

-Ti voltatok a legidõsebb korosztály?

-Csapatban igen, egyéniben idõsebbek is futottak.

-Ez volt az elsõ versenyed vagy már többször is futottál?

-Nem, ez volt az elsõ, de nem az utolsó.

-Úgy érzed, hogy ezentúl kicsit komolyabban veszed ezt a 

sportot?

-Szerintem igen, mivel ez is jól sikerült, és úgy gondolom, hogy 

egész jó eredményeket is elérhetnék akár egyéniben is.

-Milyen helyezést értetek el és mennyibõl?

-Negyedikek lettünk a kilenc csapatból, ami szerintem elsõre 

nem is rossz.

-Kaptatok valami jutalmat?

-Természetesen, kaptunk érmet és a legvégén az összes 

résztvevõ kapott egy kis energiapótló zsíros kenyeret, szénsavas 

vizet.

-Összességében hogy érezted magad?

-Tulajdonképpen jól. Kicsit elfáradtam, és másnap egy kis 

izomlázam volt, de úgy érzem, hogy megérte.

Zsófi

2012. december 1-jén ismét megrendezésre kerül a Szülõk - Nevelõk bálja, mely hosszú évek óta 

hagyományként Mikulás idejére esik. Errõl kérdeztem meg a Szülõi Közösség elnökét, Zsinkóné Simon 

Líviát.

Vigyázz, kész, rajt! AgyagozásAgyagozás

Mit dobsz a kukába? Szemetet! Na, igen, 

de milyet? Zsebkendõt, fölöslegessé vált 

papírokat, rossz ceruzát, almacsutkát... 

Sokszor olyan dolgok is a kukába 

kerülnek, amiknek még nem ott lenne 

a helyük. Például tízórais szünetben 

sokszor kidobjuk a maradék kajánkat, 

amit már nem tudunk, vagy nem 

akarunk megenni. A világon kb. 7 

milliárd ember él, ebbõl több mint egy milliárd 

ember éhezik. 

Legközelebb, ha ételt készülsz kidobni, gondolj arra, 

hogy azt más esetleg szívesen megenné!

Réka
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agyagoztunk. A felsõsök az iskola címerét és 

feliratát készítették el. A betûket elõre 

kisimított agyaglapra rajzolták rá, késsel 

körbevágták, és kézzel kiigazították. A 

foglalkozáson Vincze Lívia balatongyöröki 

keramikus segített az agyag formálásában, 

megmunkálásában. Livi néni az elkészült 

betûket györöki mûhelyében kiégeti és 

mázazza. 

Az alsósok állatfigurákat készítettek. A 

gyerekek kezébõl elefánt, macska, ló, kutya 

került ki. Kézzel alakították ki a formákat. A 

foglalkozáson én is részt vettem, szerintem 

nagyon jó volt. 

Kata

Trzebin Adina meséli el, milyen élményei vannak a nemrég 

megszervezett szigligeti várfutással kapcsolatban.

-Honnét jött az ötlet, hogy indulj a versenyen?

-Õszintén megvallva, saját magamtól biztos, hogy nem indultam 

volna, de Enikõ néni ajánlotta fel az osztályban, és gondoltam, 

miért is ne?! Mindenesetre csapatban futottam, egyedül nem 

próbáltam volna meg.

-Hányan voltatok egy csapatban?

-Négyen: Antolovics Adél, Szabó Csilla, Tönkõ Emese és én.

-Hány kilométert kellett lefutnotok?

-Összesen hatot, személyenként másfelet.

-Ti voltatok a legidõsebb korosztály?

-Csapatban igen, egyéniben idõsebbek is futottak.

-Ez volt az elsõ versenyed vagy már többször is futottál?

-Nem, ez volt az elsõ, de nem az utolsó.

-Úgy érzed, hogy ezentúl kicsit komolyabban veszed ezt a 

sportot?

-Szerintem igen, mivel ez is jól sikerült, és úgy gondolom, hogy 

egész jó eredményeket is elérhetnék akár egyéniben is.

-Milyen helyezést értetek el és mennyibõl?

-Negyedikek lettünk a kilenc csapatból, ami szerintem elsõre 

nem is rossz.

-Kaptatok valami jutalmat?

-Természetesen, kaptunk érmet és a legvégén az összes 

résztvevõ kapott egy kis energiapótló zsíros kenyeret, szénsavas 

vizet.

-Összességében hogy érezted magad?

-Tulajdonképpen jól. Kicsit elfáradtam, és másnap egy kis 

izomlázam volt, de úgy érzem, hogy megérte.

Zsófi

2012. december 1-jén ismét megrendezésre kerül a Szülõk - Nevelõk bálja, mely hosszú évek óta 

hagyományként Mikulás idejére esik. Errõl kérdeztem meg a Szülõi Közösség elnökét, Zsinkóné Simon 

Líviát.

Vigyázz, kész, rajt! AgyagozásAgyagozás

Mit dobsz a kukába? Szemetet! Na, igen, 

de milyet? Zsebkendõt, fölöslegessé vált 

papírokat, rossz ceruzát, almacsutkát... 

Sokszor olyan dolgok is a kukába 

kerülnek, amiknek még nem ott lenne 

a helyük. Például tízórais szünetben 

sokszor kidobjuk a maradék kajánkat, 

amit már nem tudunk, vagy nem 

akarunk megenni. A világon kb. 7 

milliárd ember él, ebbõl több mint egy milliárd 

ember éhezik. 

Legközelebb, ha ételt készülsz kidobni, gondolj arra, 

hogy azt más esetleg szívesen megenné!

Réka



Nem is olyan messze, csak Ausztria Wiiztünk egy kicsit, majd mentünk a vidámparkba, ahol 

fõvárosába, Bécsbe. Péntek délután egy étteremben ebédeltünk. Utána sok játékot 

már alig bírtunk magunkkal. 1 perc, 2 kipróbáltunk, többek között: az üveglabirintust, az 

perc... Végre! Megjött apukám! Me- akadálypályát, a hullámvasutat, a zombikastélyt. Mindent 

hetünk! De elõbb sajnos kicsit várni nagyon élveztünk, de sajnos ez a nap is véget ért. Az esti 

kellett, amíg a felnõttek kibeszélgették film után azzal a szomorú tudattal hajtottuk álomra a 

magukat. Utána végre kocsiba ültünk, fejünket, hogy másnap hazaindulunk.

és következhetett a 2 és fél órás út, ami Annkristin: Harmadnap, mikor fölébredtem, még korán 

csodásan telt (zene, chips, ropi....). Menet közben reggel volt. Míg apukám aludt, Zsuzsival játszottunk, 

megálltunk egy kis bolti kitérõre, majd indultunk Bécsbe, beszélgettünk, viccelõdtünk. A reggeli ma is finom volt. Bár 

ahonnan már csak fél óra választott el. Zsuzsit lenyûgözte ez volt az utolsó napunk, de erre is terveztünk valamit: a 

a város, az éjjeli fények, a sok ház. Mikor „hazaértünk”, bécsi Habsburg-kastélyt látogattuk meg. Amikor 

vacsi után filmet néztünk. Hát így telt október 19-e. megérkeztünk, nagy szemekkel néztük az óriási kastélyt. 

Vettünk jegyet, de még volt egy kis idõ, ezért megehettük 

az ebédet is. No, itt volt az idõ, beléptünk a csodás 

épületbe, de azelõtt kaptunk egy vezetõt ( egy telefonszerû 

 Reggel felkeltem, és kinyitottam a fülhallgatót). Átvezettek minket az egész kastélyon, 

szememet. Azt hittem, otthon vagyok, megfigyelhettük a sok festményt, a régi bútorokat. Minden 

ezért hirtelen pánikba estem. szobához kapcsolódott egy kis- vagy nagy történet.

Hamarosan eszembe jutottak a tegnapi Én nagyon élveztem ezt a hétvégét Bécsben, együtt 

emlékek. Annkristin is fölkelt. Azt mondta, Zsuzsival és apukámmal. Véget értek kettõnk kalandjai, és 

hogy ma elmegyünk a vidámparkba. Nagyon örültem. hazautaztunk Magyarországra.

Reggelire apukája nutellás croissant készített nekünk. Zsu, Annini

Világgá mentünk

A hónap rajzaiA hónap rajzai

PSY- Gagnam style 

Sam and the Womp- BOM BOM

Asaf Avidan- One day

Florida- Icry

David Guetta- She Wolf

Zeneajánlat
Zsófitól

Trzebin AdinaTrzebin Adina

Boleradszki JózsefBoleradszki JózsefRendkívüli tanítás




